
Vývoj opatrovania na Slovensku - úvaha 

Dlhodobý stav počtu opatrovateliek na Slovensku je známy. Teraz , keď 

očakávame príchod vrcholu pandémie, je už viac, ako kritický . 

Zamýšľam sa, čo bude nasledovať . 

Momentálne miesta sú a sú aj s ubytovaním. Hlavne teraz je opatrovateliek na 

SK, ako šafranu. Je však pravdou, že iba v susednom rakúsku ich máme okolo 

20.000. Niektoré tam chcú ostať, niektoré sa vrátiť. Je to na osobnom 

rozhodnutí. 

No tým, ktorí sa chcú vrátiť, sa čas kráti !! 

Očakávame vysokú nezamestnanosť, ktorá práve tieto miesta zaplní. 

Ľudia budú hľadať možnosti, ako sa čo najrýchlejšie zamestnať. Hľadať to, čo 

bude fungovať a kde budú mať stabilný príjem. 

A to môže vyriešiť práve opatrovanie !! 

Nie návrat spoza hraníc, ale celá armáda nových opatrovateliek a opatrovateľov, 

ktorí budú rekvalifikovať. 

V terajšej dobe je bežné, že zariadenia zamestnajú opatrovateľky bez kurzu - 

ako nekvalifikovaný personál. V skúšobnej dobe si kvalifikáciu urobia, je tam 

priestor. Zamestnávateľ im kurz opatrovania často aj preplatí , aby si ich udržal. 

Smutné je, že na výber má málo záujemcov a tak sa privierajú oči nad kvalitou, 

hlavne , že má ako pokryť pracovné zmeny. 

Táto situácia bude, podľa mňa, úplne iná. 

Myslím, že opatrovatelia zo zahraničia, už na Slovensku mať miesto nebudú, 

KOS pribudnú členovia, na slov. opatrovateľky sa zvýšia nároky a celá táto 

situácia slovenskému opatrovaniu vlastne pomôže. 

Výhodou pre toto povolanie je, že do dvoch mesiacov sa opatrovateľka dokáže 

vyškoliť. 

V zdravotníctve je to horšie. Tam sa bavíme o rokoch a vyriešiť problém s 

nedostatkom personálu, je beh na dlhú trasu. 

Tak to vidím ja :-) 

Pekný deň a veľa zdravia priatelia 
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